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Nieuwsbrief 66 - december 2019 

 

 

 
 

Uitnodiging Nieuwjaarsbijeenkomst 

 

zondag 19 januari 2020 

van 14.00 – 16.00 uur 

in de kantine van 

Watersportvereniging Sloterplas 

Christoffel Plantijngracht 2 

 

Simon Klingen, bosexpert, sinds 2017 

betrokken bij de renovatie van het Slo-

terpark, zal vertellen over het bleswerk waar 

hij, samen met bewonersgroepen, mee bezig 

is. Ook zal hij ons deelgenoot maken van zijn 

visie op het Sloterpark. 

 

Wij zien uw komst van harte tegemoet! 

 

 
 

Herfstexcursie Heemtuin Sloterpark 

 

Ondanks het sombere, regenachtige weer 

van 3 november kwamen er toch ruim 20 

vrienden naar de heemtuin om de renovatie 

te aanschouwen. 

Wij werden in de Drijfsijs gastvrij ontvangen 

met koffie, thee en koek. Daar vertelde Frans 

Paul la Crois (voorzitter stichting Beheer 

Heemtuin Sloterpark), met foto's, over de 

aanpak en de gedachtenvorming sinds 2015. 

Ook werden twee nieuwe bestuursleden 

voorgesteld. 

 

De tuin moet er zijn voor het bewaren van 

heemplanten en dieren, zoals de salamander 

die van de houtrillen naar de vennetjes trekt, 

maar de tuin moet ook voor de mens een 

natuurbelevingstuin zijn. 

Begonnen is, samen met de gemeente, de 

stand van zaken vast te leggen. 

In aanleg bevatte de heemtuin vijf 

landschapstypen: bos, veen, heide, mergel 

en duin. Men heeft, na breed overleg, beslo-

ten om er drie te behouden en te verbeteren 

nl. het bos, het veen met vennetjes en de 

mergelheuvel. Gekozen is voor het bijplanten  

van passende heemplanten en voor een 

bedekking van de paden behorend bij deze 

landschapstypen: houtsnippers in het bos, 

zand in het veen en schelpen. De omheining 

die bestond uit een aarden wal met 

takkenrillen is vervangen door een Zeeuwse 

haag van o.a. Spaanse aak en meidoorn. 

Tijdens een rondgang door de tuin werden 

we gewezen op een paar plaatsen aan de 

westoever waar bomen en struiken zijn 

gesnoeid om voor de planten meer licht op 

de bodem te krijgen. 

 

 
 
Soms zijn erg scheef hangende bomen met 

hulp van een boomchirurg gesnoeid om 

omvallen te voorkomen. Bijvoorbeeld een 

over het water hangende abeel aan de 

noordwestoever en een wel heel erg scheef 

hangende berk onder aan de mergelheuvel. 

Achter de vennetjes zagen wij koningsvarens 

uit het Jac. P. Thijssepark. 
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Ook zijn de trappen in de paden aangepakt; 

veel betonnen balken zijn verdwenen en 

vervangen door treden van rode leisteen, die 

notabene tot ieders verrassing in de 

heemtuin zelf gevonden werd. 

 

 
 

Hier en daar zagen wij houten paaltjes met 

de naam van de heemplant die daar zal wor-

den geplant.  

Onder de eiken aan de hoge kant van de 

heemtuin zullen boshyacinten worden ge-

plant. Het bos met de hoge, met klimop 

omgroeide bomen er tegenover, werd door 

bestuurslid René van der Velde, vergeleken 

met een kerkinterieur. Frans Paul wees op 

een door struiken met klimplanten gevormd 

hol waarin hij kinderen de natuur laat bele-

ven. 

Tenslotte werd ons verteld dat er een nieuwe 

ingang is gemaakt aan de uiterste zuidpunt 

van de heemtuin.  

En toen ging het regenen…….. 

 

De brexit en het Sloterpark 
door Wouter van der Wulp 

 

De Britten verlaten de Europese Unie, of toch 

niet, of toch later, of…. net als ik, zal u wel 

een beetje brexitmoe zijn. 

Maar wist u dat langs het Rondje Sloterplas 

al twee jaar een heuse brexitboom staat? 

Eind 2017 is daar een Engelse veldiep ge-

plant. 

 

Ooit namen de Romeinen een kloon van hun 

eigen iep mee naar Spanje en vandaar naar 

Engeland. Ze gebruikten die als steun voor 

druivenranken. Tot een halve eeuw geleden 

waren Engelse iepen wijdverbreid in Zuid-

Engeland. Ze bleken echter zeer gevoelig 

voor iepziekte. In de zeventiger jaren zijn er 

daar wel 25 miljoen Engelse iepen aan be-

zweken. Je schijnt nu naar Australië te 

moeten om ze nog in grote aantallen te 

kunnen bewonderen. Australië is namelijk 

nog iepziektevrij, dus daar hebben de door 

de Engelsen meegenomen iepen goed kun-

nen overleven. 

In iepenstad Amsterdam is de Engelse veld-

iep heel zeldzaam. Ooit stonden er drie in 

Artis, maar helaas zijn die deze eeuw alle 

drie doodgegaan. Sinds 2015 zijn er weer 

vier nieuwe geplant in de stad. Opgekweekt 

uit enthout van de beroemde “Preston 

Twins”, twee vierhonderd jaar oude knarren 

met holle stammen. Om precies te zijn kwam 

het hout uit de noordelijkste van de twee. 

Degene van de tweeling die in de zomer van 

2017 is stukgewaaid, leek weer te herstellen 

maar afgelopen zomer moest ie toch gekapt  

worden. Niet vanwege de stormschade, maar 

vanwege opgelopen iepziekte. Twaalf jaar 

nadat het enthout voor onze brexitiep was 

gewonnen. De Preston Twins stonden bekend 

als de oudste Engelse veldiepen van Europa. 

 

Ga de volgende keer dat u een rondje 

Sloterplas doet eens op zoek naar onze 

brexitboom. Hij staat er heel gewoontjes bij, 

maar is dat dus niet. En van dichtbij zie je 

nog een bijzonderheid. In de stam zitten 

allemaal spiraalsgewijs gerangschikte gaat-

jes. Dat komt omdat ie opgegroeid is op een 

kwekerij met veel spechtenbezoek. Zij maken 

deze gaatjes om het sap van de bomen op te 

kunnen zuigen. Jonge bomen met niet zo’n 

dikke bast hebben de voorkeur. En iepen 

schijnen ze het lekkerst te vinden. 

 

 
Foto Wouter van der Wulp 
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Vervolg herstelwerkzaamheden 

Sloterpark West 

 

Sinds de vorige nieuwsbrief is er veel ge-

beurd. De blesgroep, bestaande uit een 

aantal omwonenden, een van de bestuurs-

leden van de VVS en Simon Klingen, een 

bosdeskundige, is gestart met het werk. 

De eerste drie bijeenkomsten waren gericht 

op kennis over bomen en bos. Al wandelend 

door het westelijk deel van het park werd 

bekeken: wat staat er nu en wat vinden we 

er van? 

 

Inmiddels is ook gestart met het blessen. Elk 

bosvak wordt bekeken vanuit de vraag: 

welke bomen willen we persé behouden (de 

zogenaamde “toekomstbomen”) en welke 

groeikansen hebben die in de huidige situa-

tie. In diverse bosvakken hoeft niets te ge-

beuren. 

 

 
 

In de meeste bosvakken zijn de bomen tege-

lijk geplant. Het is goed te zien dat niet iede-

re boom dezelfde groeikansen heeft gehad. 

Om die reden kiezen we ervoor om rond zo’n 

toekomstboom 1 of 2 andere bomen weg te 

halen zodat de toekomstboom écht toekomst 

heeft. Toekomstbomen krijgen een blauwe 

stip en een touw om de stam. Bomen die weg 

zouden moeten, krijgen een oranje ring. Aan 

die markeringen is te zien in welk bosvak al 

keuzes zijn gemaakt. 

Het bosvak met de vele fijnsparren op het 

parkeiland is problematisch; de sparren 

groeien niet goed en bij elke storm waaien er 

een aantal om. We zijn er nog niet helemaal 

uit hoe we dit probleem moeten oplossen. 

De bomen die gemarkeerd zijn voor de kap 

zullen voor het broedseizoen gekapt worden. 

Wanneer en in welke volgorde (her)plant 

wordt uitgevoerd is nog niet bekend. 

De blesgroep blijft betrokken bij dit verdere 

traject. 

 

Gesprek met de burgemeester 

 

Op 25 november vond er een gesprek plaats 

met onze burgemeester, mevrouw Halsema. 

Aanleiding was het raadsadres dat namens 

meerdere parkvrienden naar de gemeente-

raad was gestuurd. Hierover heeft u reeds in 

de vorige nieuwsbrief kunnen lezen. 

In het gesprek konden we nogmaals onze 

bezwaren tegen de effecten van met name 

de Dance festivals naar voren brengen. Veel 

nadruk werd gelegd op de geluidsoverlast. 

 

De burgemeester vertelde dat wij voor de 

Kerst de resultaten van een aantal onder-

zoeken tegemoet kunnen zien. Er is onder-

zoek gedaan naar het draagvlak voor de eve-

nementen, de uitvoering van het evene-

mentenbeleid en de haalbaarheid van het 

bestaande beleid. Vanwege de vele klachten 

heeft mevrouw Halsema de evaluatie van het 

huidige beleid naar voren gehaald. 

In een interview met AT5 (at5.nl d.d. 29.11) 

spreekt zij over een “onevenredige nadruk op 

hele grote dance- en muziekfestivals in de 

stad”. Zij streeft naar een verschuiving naar  

kleinschalige buurtevenementen.  

Inmiddels is haar aanpak bekend en zal dit 

besproken worden op 30 januari in de 

raadscommissie.  

 

Vogels in het Sloterpark 

door VVS lid Ineke Aernoudts 

 

Sinds 10 jaar kijk ik vogels in het Sloterpark. 

Toen ik begon, wist ik een wilde eend niet 

van een krakeend te onderscheiden. Na ver-

schillende cursussen bij de Vogelwerkgroep 

Amsterdam en mee kijken vanuit een bootje 

met de watervogeltelling, geniet ik volop van 

alles wat er te zien is. Vooral in het voorjaar, 

wanneer je de bonte specht, groene specht 

maar ook de roodborst en koolmees ziet en 

hoort is dat een feest. 

 

Sinds een aantal jaren tel ik in de winter de 

watervogels voor de SOVON op de Sloterplas. 

Door die tellingen ga je verschillen zien in 

strenge en milde winters. Hoe strenger de 

winters hoe interessanter de tellingen wor-

den. Dit komt omdat het water rondom Am-

sterdam dicht vriest en de Sloterplas open 
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blijft. Wanneer dit zo is kun je de volgende 

watervogels zien: 

Grote zaagbek, brilduiker, nonnetje, winter-

taling en vele smienten (deze laatste kun je 

iedere winter zien met vorst), vele ganzen 

zoals de grauwe gans.  

Wanneer je goed kijk zul je altijd ergens op 

de Sloterplas enkele dodaars tegen komen, 

kleiner dan eenden, ze zijn aandoenlijk om te 

zien. 

Ook zitten er de laatste jaren vaak ooievaars 

in de winter, vaak op het terrein van het 

zwembad of op een lantaarnpaal. 

Het is dus goed vogels kijken in het Slo-

terpark, het is leuk om eens goed om je heen 

te kijken en je te laten verrassen door de 

vogels van het Sloterpark.  

 

 
grote zaagbek (vrouwtje) 

 

    
dodaars 

 

Veiligheidskap Sloterpark 

 

In mei jl. zijn we op de hoogte gesteld van de 

in november beginnende veiligheidskap  van 

38 bomen in het Sloterpark. Per e-mail 

hebben we gewezen op de o.i. onnodige kap 

op de eilanden voor het Sloterparkbad. 

Deze eilanden zijn namelijk niet voor het 

publiek toegankelijk en hebben ecologische 

waarde. Antwoord van de gemeente  was  

“de bomen zullen nader worden bekeken". 

 

 

Onlangs ontvingen we de aankondiging van 

de start van de kap, waarop wij telefonisch 

contact met de omgevingsmanager veilig-

heidskap hebben gezocht. Nogmaals hebben 

wij hierin de functie van de eilanden bena-

drukt als ecologische verbindingszone van 

het Natuurnetwerk Nederland (NNN). 

Bovendien hebben we gewezen op de aan-

wezigheid van nesten van de havik en de 

buizerd op de eilanden. 

Het blijkt te gaan om twee te kappen witte 

abelen die onderdeel zijn van een bosje 

waarin zich ook een haviksnest bevindt. 

 

De omgevingsmanager heeft ons, na overleg 

met deskundigen, meegedeeld dat onder-

houd op de eilanden buiten het broedseizoen 

is toegestaan mits de ecologische waarden 

niet worden aangetast. Voorafgaand aan de 

werkzaamheden voert de aannemer een 

controle uit op de aanwezigheid van nesten 

in en om de eventueel te kappen bomen. Is 

dat het geval dan wordt er niet gekapt. 

 

Hiermee wordt wel voorbij gegaan aan het 

feit dat de eilanden niet openbaar zijn zodat 

daar dus helemaal geen veiligheidskap nodig 

is! 

 

Overigens zullen niet 38 bomen worden ge-

kapt in het park maar slechts 8 of 10. De 

overige bomen zijn tot ecologische boom be-

stempeld (info Buren van het Sloterpark). 

Dit betekent dat ze voorlopig blijven staan, 

omdat ze ecologische waarde hebben. Wel 

kunnen ze gesnoeid worden. 

De gemeente blijft ze in de gaten houden. 

En wij ook! 

 

 
 

Het bestuur wenst u allen en ook ons park 

een fleurig en energiek nieuw jaar!   

 

 

 
www.vriendenvandesloterplas.nl 

Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal) 

IBAN: NL86INGB0009590123 


